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UBS ia în calcul
mutarea la Frankfurt,
Madrid sau Amsterdam
a posturilor eliminate
din Londra

Cea mai mare bancã elveþia-
nã, “UBS Group” AG, ana-
lizeazã posibilitãþile pe care

le are la dispoziþie pentru mutarea
posturilor din Londra, în contextul
în care Marea Britanie iese din UE,
potrivit directorului executiv al in-
stituþiei financiare, Sergio Ermotti,
citat de CNBC.

Acesta a menþionat cã sunt luate în
calcul centrele financiare din Fran-
kfurt, Madrid sau Amsterdam pentru
transferul operaþiunilor.

UBS are aproape 5.000 de salariaþi
în Londra.

“Cred cã Frankfurt este o alege-
re”, a spus oficialul UBS, adãugând:
“Sunt ºi alte locaþii care pot fi luate în
considerare. Mã gândesc la Amster-
dam, la Madrid. UBS va lua o deci-
zie în acest sens pânã la finele verii
sau pânã în prima parte a trimestrului
al patrulea din anul curent”.

Societãþile de servicii financiare
au nevoie de o subsidiarã reglemen-
tatã într-o þarã din UE ca sã poatã
oferi în continuare produse la nivelul
blocului comunitar, astfel cã sunt ne-
voite sã transfere posturi din Londra
dacã Marea Britanie va pierde
accesul la piaþa unicã europeanã.

UBS urmeazã sã-ºi anunþe rezul-
tatele financiare pentru trimestrul al
doilea din 2017 la data de 28 iulie.

V.R.
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Acþiunile la purtãtor ale lui
Liviu Dragnea nu sunt criminale

E
moþia stârnitã de ºtirile ve-
chi din BURSA, dezvãlui-
te ca ºi când ar fi noi, de
cãtre “investigatorii” Rise

Project, a atras aten-
þia asupra detaliului
(pe care noi l-am
prezentat cu opt ani
în urmã), cã Liviu
Dragnea, în calitate
de preºedinte al Con-
siliului Judeþean Te-
leorman, ºi-a putut atribui propriei
societãþi Tel Drum S.A. contractele
de amenajare a drumurilor,
ascunzându-ºi calitatea de acþionar,

datoritã caracteristicii de anonimita-
te a acþiunilor la purtãtor, emise de
companie la momentul privatizãrii.

De aici, unii au ajuns la concluzia
cã acþiunile la purtãtor ar fi fiind
“criminale” ºi prilejuiesc activitãþi
criminale, iar în spaþiul public au fost
formulate opinii “politice”, incri-
minând majoritatea parlamentarã,
care, chipurile, ar tolera astfel de “in-
strumente ale crimei financiare”,
care ar trebui interzise prin lege.

Sunt, desigur, naivitãþi.
Acþiunile la purtãtor nu cã ar fi to-

lerate de actuala majoritate parla-
mentarã, ci sunt prevãzute în Legea

31 din 1990, drept una dintre forme-
le legale în care pot fi emise acþiunile
unei societãþi, conform cu decizia
Adunãrii Generale a Acþionarilor.

Adicã, sunt legale în toate majori-
tãþile ºi minoritãþile parlamentare
din aceºti 27 de ani de când avem so-
cietãþi comerciale.

Actuala majoritate parlamentarã
are, desigur, pãcatele ei (primul ºi
cel mai grav pãcat este cã-l tolerea-
zã pe Dragnea la conducerea Ca-
merei Deputaþilor), dar nu are cã-
derea sã se substituie Adunãrii Ge-
nerale a Acþionarilor niciunei so-
cietãþi comerciale.

Nu acþiunile la purtãtor i-au prilejuit
lui Dragnea îmbogãþirea pe baza con-
tractelor încredinþate propriei societãþi,
ci toleranþa autoritãþilor însãrcinate cu
apãrarea banilor publici.

Ca dovadã, cu opt ani în urmã,
când BURSA a publicat articolul
care dezvãluia malversaþiunile lui
Liviu Dragnea, nimeni nu l-a deran-
jat cu niciun fel de anchetã.

Acþiunile la purtãtor conferã deþi-
nãtorilor avantajul cã pot fi tranzac-
þionate direct, prin simpla tradiþiune,
astfel cã tranzacþia se aflã în absoluta
responsabilitate a proprietarului,
spre deosebire de acþiunile nomina-

tive listate, a cãror tranzacþionare ne-
cesitã intermedierea brokerilor (cu
tot noianul de probleme posibile pe
care intermedierea le antreneazã, de
la înºelãtorie, pânã la furt).

În Al Doilea Rãzboi Mondial, în
Franþa ocupatã, Hitler a eliminat prin
legeacþiunile lapurtãtor, înlocuindu-le
cu acþiuni nominative, ca sã poatã ur-
mãri miºcarea averilor evreieºti.

Dupã eliberare, în primã instanþã,
Franþaa revenit laacþiunile lapurtãtor.

Nu m-ar mira ca întâmplarea asta
cu Rise Project ºi Dragnea sã ne
convingã de oportunitatea adoptãrii
acestei mãsuri hitleriste. n

Dragnea:
“Nu am nicio
acþiune
la purtãtor”
l Preºedintele PSD:
“Soros s-ar putea sã mã
iubeascã foarte mult ºi
eu sã fiu într-o mare
confuzie"

Preºedintele Camerei Deputa-
þilor, Liviu Dragnea, a decla-
rat, ieri, cã nu are “nicio ac-

þiune la purtãtor”, argumentând cã
nu poate sã existe în România o so-
cietate sau o persoanã care sã aibã
acþiuni de care instituþiile statului sã
nu ºtie.

Politicianul a explicat: “Nu am ni-
cio acþiune la purtãtor la nicio socie-
tate ºi m-am interesat în ultimele zile
ca sã înþeleg ºi eu cum este cu aceste
acþiuni la purtãtor, am auzit tot felul
de aberaþii. ªi mi-au explicat specia-
liºti - cel puþin în România nimeni nu
poate sã aibã niºte acþiuni sã le þinã
ascunse. (...) Nu poate sã existe în
România o societate sau cineva care
sã aibã acþiuni de care instituþiile
statului sã nu ºtie, iar eu nu am
acþiuni la purtãtor”.

El a negat ºi cã ar avea acþiuni la
firma Tel Drum: “Se vorbeºte de 12
ani, aceastã ciorbã s-a reîncãlzit de
atâtea ori încât nu mai are niciun
gust. Au fost anchete, au fost dosare
începute ºi închise, au fost oameni
audiaþi, cercetaþi, s-au dat NUP-uri,
pentru cã nu aveau ce sã facã mai de-
parte, pentru cã nu am acþiuni la Tel
Drum, nu sunt nici în spatele, nici în
faþa, nici în stânga, nici în dreapta
acestei societãþi. (A.G.)

(continuare în pagina 14)

MINUTA ªEDINÞEI DE POLITICÃ MONETARÃ DIN 3 IULIE

BNRvedeposibilãadoptarea unor mãsuri
fiscale corective, pentru încadrarea
în deficitul de 3%
l Unii membri ai CA BNR: “Probleme mai mari privind încadrarea execuþiei
bugetare sub deficitul de 3% din PIB ar fi consemnate în anul ce vine” l Presa
a scris, recent, cã Florin Georgescu, prim-viceguvernator BNR, ºi Gheorghe
Gherghina, membru în CA al BNR, ar fi avut o influenþã majorã asupra
capitolului de fiscalitate din programul de guvernare al Guvernului Tudose

Membrii Consiliului de
Administraþie al Bãncii
Naþionale a României au

fãcut referire, potrivit minutei ºedin-
þei de politicã monetarã din 3 iulie, la
setul de mãsuri care va însoþi proba-
bil implementarea legii salarizãrii
unitare, de naturã sã atenueze efecte-
le ei expansioniste, precum ºi la posi-
bila adoptare de mãsuri fiscale corec-
tive în contextul apropiatei rectificãri
bugetare, în vederea încadrãrii defi-
citului bugetar al acestui an în plafo-

nul de 3% din PIB. Unii oficiali ai
BNR spun cã probleme mai mari pri-
vind încadrarea execuþiei bugetare
sub deficitul de 3% din PIB ar fi con-
semnate în anul ce vine, în lipsa unor
mãsuri de compensare.

A.S.

(continuare în pagina 8)

NOI DOCUMENTE ATRIBUITE
RAIFFEISEN ARATÃ CUM A MAJORAT
BANCA DOBÂNZILE CREDITELOR ÎN CHF

Raiffeisen Bank: “Investigãm
în primul rând autenticitatea
«documentelor» apãrute
în spaþiul public”
lAdrian Vasilescu: “BNR nu are niciun drept sã
se amestece în treburile bãncilor”

Noi documente interne ale
Raiffeisen Bank legate de
creditele acordate de bancã

în franci elveþieni (CHF) continuã
sã fie publicate în mediu online.

Dupã ce, la finalul sãptãmânii tre-
cute, o serie de astfel de note scurse
pe Internet arãtau, printre altele, cã re-
prezentanþii Raiffeisen Bank au susþi-
nut, la momentul acordãrii de credite
în CHF, cã respectivele împrumuri
oferã o marjã de profit mai ridicatã
pentru bancã decât cele în euro, ieri,

avocatul Gheorghe Piperea a publicat
alte documente legate de subiect.

Acestea aratã faptul cã, în februarie
2009, Comitetul pentru Active ºi Pa-
sive al Raiffeisen Bank a aprobat o
nouã structurã de preþuri pentru cre-
ditele garantate achiziþionate
începând cu data de 1 februarie 2008,
care vizeazã creºterea dobânzilor la
creditele în franci elveþieni.

EMILIA OLESCU

(continuare în pagina 4)

JOZEF KOLLAR, BANCA INTERNAÞIONALÃ DE INVESTIÞII:

“IIB a analizat posibilitatea sã continue colaborarea cu Romcab,
în schimbul unor garanþii”

l IIB a acordat credite de 258,7 milioane
de euro, în 2016

Reporter: Ce ne puteþi spune
despre situaþia Romcab, intratã în in-
solvenþã în acest an, în condiþiile în
care IIB a acordat un credit de 15 mi-
lioane de euro acestei companii?

Jozef Kollar: Ca toate instituþiile
financiare care au împrumutat Rom-
cab, IIB a aprobat creditul în urma
unei analize financiare detaliate ba-
zatã pe documentele prezentate de
companie. Majoritatea acestor docu-
mente au fost aprobate de auditorul
extern al Romcab ºi erau disponibile

public, având în vedere cã societatea
era listatã la Bursa de Valori Bucu-
reºti (BVB)

Recent, s-a dovedit cã majoritatea
documentelor includeau “câteva erori
contabile majore”. În acest context, am
fost extrem de neplãcut surprinºi atunci
cândRomcab ºi-a cerut insolvenþa ºi,
drept urmare, a încetat plãþile cãtre
IIB ºi alþi creditori.

A consemnat

ADINA ARDELEANU

(continuare în pagina 15)

MAKE

International Investment Bank (IIB) a analizat posibilitatea sã continue colabo-
rarea cu Romcab, în schimbul unor garanþii, însã, pânã acum, acþionarul majo-
ritar nu a oferit un punct de vedere coerent cã situaþia se poate debloca, potri-
vit lui Jozef Kollar, vicepreºedinte al bãncii.
Romcab a intrat în insolvenþã la cerere, în luna februarie, dupã ce s-a confrun-
tat cu mai multe incidente de plãþi.
“Am fost extrem de neplãcut surprinºi atunci când Romcab ºi-a cerut insol-
venþa ºi, drept urmare, a încetat plãþile cãtre IIB ºi alþi creditori”, ne-a spus
Jozef Kollar, care a precizat cã majoritatea documentelor prezentate de com-
panie la acordarea creditului de la IIB includeau “câteva erori contabile majo-
re”.
Banca Internaþionalã de Investiþii (IIB) este o instituþie de dezvoltare multilate-
ralã fondatã în 1970, în baza Acordului interguvernamental de instituire a IIB ºi
a Cartei sale. România este membru/acþionar al IIB.
A 107-a ºedinþã a Consiliului IIB a avut loc, pe 26-27 iunie, la Bucureºti, având
ca rezultat aprobarea, în unanimitate, a Strategiei pentru 2018-2022, denumi-
tã “Strategia Bucureºti”. Cu aceastã ocazie, Jozef Kollar a avut amabilitatea
sã ne acorde un interviu.

ZIARIªTI FÃRÃ FRONTIERE… MORALE

Rise Project a dezvãluit dezvãluirile BURSA de acum opt ani,
fãrã sã ne menþioneze

ª
tirea cã preºedintele PSD Li-
viu Dragnea este acþionarul
societãþii Tel Drum S.A., fir-
ma de drumãrit care, în

2007-2008, a primit toate contracte-
le Consiliului Judeþean Teleorman
unde era preºedinte Dragnea, este
ºtirea principalã cu care ziariºtii de
investigaþie de la Rise Project au
vrut sã facã vâlvã zilele astea, dar nu
au avut minima onestitate sã men-
þioneze cã “investigaþia” lor s-a re-
dus la a adãuga câteva elemente la
articolul “Dragnea se întoarce la
moºia sa judeþeanã”, publicat de

BURSA, în 4 februarie 2009.
Sã dea viaþã nouã unor ºtiri de acum

opt ani, este, într-adevãr, o artã care le
este proprie, dar publicul este bine sã

ºtie cã investigaþia la care jurnaliºtii
s-au dedat nu a presupus ca ei sã facã
cine ºtie ce eforturi, sã fotografieze
noaptea din tufiºuri, nu au fost puºi pe

fugã de bodyguarzi înarmaþi, ci au fã-
cut câteva clickuri pe site-ul BURSA,
fãrãcanicidegetul sãºi-l scrânteascã.

Dar, “investigatorii” de la Rise

Project nu suflã o vorbã despre
BURSA.

MAKE

(continuare în pagina 14)

Dragnea se întoarce la moºia sa judeþeanã
Ø Supãrat cã a primit prea puþini bani pentru investiþii,
Liviu Dragnea ºi-a dat demisia din fruntea Ministerului
Administraþiei ºi Internelor ºi vrea sã se întoarcã acasã,
la conducerea Consiliului Judeþean Teleorman
Ø La minister, Dragnea ar fi avut doar 430 de milioane
de lei pentru investiþii, în condiþiile în care la Teleorman
a acordat lucrãri de investiþii unei singure firme - “Tel
Drum” - de 140 de milioane de lei

Ø Firma “Tel Drum” care a câºtigat toate contractele
pentru modernizarea drumurilor de la CJ Teleorman este
legatã direct ºi indirect de Liviu Dragnea ºi de actualul vi-
cepreºedinte al CJ Teleorman, Adrian Simionescu
Ø Firma care câºtigã contracte de zeci de milioane de
euro de la CJ Teleorman îºi poate schimba în orice mo-
ment proprietarii, fiind o societate cu “acþiuni la purtã-
tor”

Liviu Dragnea are motive sã fie su-
pãrat: doar 430 de milioane de lei din
aproape 10 miliarde de lei noi, cât va
fi bugetul Ministerul Administraþiei
ºi Internelor în acest an, vor fi bani
alocaþi pentru investiþii. Prea puþin
pentru Liviu Dragnea.

DARIUS PORUMBOIU

(continuare în pagina 14)

Articol apãrut în ziarul “BURSA” din 04.02.2009

Citiþi, în pagina 3, articolul "Oame-
nii de afaceri considerã o greºealã
noile mãsuri fiscale, Dragnea o dã

la-ntors".


